
 

 

 

Referat generalforsamling i Esbjerg Marineforenings Skyttelav 8. marts 2025 

 

A: Velkomst ved formanden 

      Formanden bød deltagerne i generalforsamlingen velkommen. 

 

1: Valg af dirigent. 

     Svend Erik Frederiksen blev valgt som dirigent. 

B: Dirigenten fik ordet. 

Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovligt indvarslet efter gældende   

regler. 

 

Formanden bad generalforsamlingen rejse sig og mindes vort medlem Johannes Møller 

Hansen fra Fanø med 2 min. stilhed, som vi har mistet siden generalforsamlingen i 2024. 

    Æret være Johannes Møller Hansens minde. 

 

2: Lavsbestyrelsens beretning og godkendelse af denne. 

    2024 må siges at have været et acceptabelt år for skyttelavet, økonomien er god og vi 

har fået styr på nogle løse ender. Vi har afholdt 5 almindelige bestyrelsesmøder udover           

det korte lige efter generalforsamlingen, hvor bestyrelsen konstitueredes. 

 

Vi har pr. 31.12.24 34 medlemmer, hvoraf ca. halvdelen er aktive skytter. Vi kan 

selvfølgelig godt bruge flere. 

 

Forårssæsonen sluttede den 25.3.24 for skydning i EFI-hallen og den 20.4.24 for skydning 

hos os selv. Vi markerede afslutningen med en fællesspisning. I løbet af året har vi også 

fået lagt fliser over til skydecontaineren og herfra en stor tak til de involverede. 

 

I sæsonen 2023/2024 deltog vi i den årligt tilbagevendende hjemmebaneskydning, hvor 

vi skyder på 2 bestemte aftener efterår og forår og hvor resultatet sendes ind og vurderes 

på landsplan. Her fik vi pæne placeringer: Holdet fik en 5. plads – Arne Frederiksen en 7. 

plads i kategorien bedste holdskytte. I kategorien bedste veteran skytte fik Arne 

Frederiksen en 11plads, Frank Rasmussen en 16 plads, Max Thygesen en 23 plads og 

Henning Jensen en 35 plads. 

 



Vi deltog også i Landsskyttestævne i Ebeltoft i marts måned, hvor vi sendte et hold på 7 

skytter afsted Her placerede vi os med en delt 5. plads med Næstved og Kalundborg 

I kategorien veteranskytter fik Bent Hansen en 11 plads, Svend Åge Sørensen en 22 plads, 

Arne Frederiksen en 32 plads, Preben Madsen en 36 plads, Harry Harms en 43 plads, Per 

Ørum en 78 plads og Svend Åge Lønborg en 80 plads… 

 

Igen i år vil vi deltage i landsskyttestævnet og sender et hold på 4 af sted – denne gang til 

Århus. 

 

I festugen havde vi åbnet for skydning i containeren for besøgende og arrangeret en lille 

konkurrence for de deltagende skytter. Der deltog 4 skytter, som ikke måtte være medlem 

af skyttelavet og det må siges at være meget utilfredsstillende. Vi forventer også at holde   

åbent i festugen i 2025. 

Efter sommerferien startede vi igen med skydning i september i containeren, men 

skydning i EFI-hallen kom aldrig i gang da der var vrøvl med godkendelsen. Vi fik dog lavet 

en aftale med Varde Skytteklub hvor vi så kunne skyde om tirsdagen.. med forsinket start 

den 8.11.24. Senere blev der lavet en aftale med Alslev Skytteforening, hvor vi nu skyder 

om mandagen. 

 

Der skydes hos os selv med luftgevær hver den 1. og 3. tirsdag i måneden kl. 19.00 og 

Vi afventer stadig besked fra EFI-hallen om vi kan komme derud igen. De har nu meldt ud 

at godkendelserne er på plads. Så må vi se om vi kommer derud igen. Skydeaftenerne er 

samtidig hyggeaftener, hvor vi får en sludder og ordner   verdenssituationen efter bedste 

evne. 

 

I november afholdt vi Fregatskydning samt skydning for påhæng med efterfølgende 

spisning. Fregatkaptajn blev Søren Jensen, næstkommanderende blev Bent Hansen, 

spjældgasten blev Svend Aage Lønborg, Kadet Henning Jensen, Udkik Johan Stæhr og 

Svabergast Frank Rasmussen. Hos damerne gik 1. pladsen til Bente Novrup og Anni Jensen 

blev nr. 2 - Tredjepladsen fik Jytte Lønborg og en 4. plads til Anna Hildebrandt 

 

Den 19. november blev der afholdt afslutning og andeskydning med gløgg og æbleskiver. 

Vinderne blev Anna Hildebrandt hos damerne og Arne Frederiksen hos herrerne. 

 

Til slut skal der herfra lyde en stor tak til Esbjerg Marineforening, Marineforeningens 

bestyrelse og ikke mindst til John for et rigtigt godt samarbejde og for stor forståelse for 

skyttelavet, samt den hjælp og økonomiske støtte vi har fået og vi ser frem til et også 

fremtidigt godt samarbejde. 

. 

Også i år vil jeg også sige en stor tak til Skyttelavets bestyrelse for godt samarbejde samt 

en lige så stor tak til de medlemmer og pårørende der har deltaget i det frivillige arbejde. 



 

3: Fremlæggelse af revideret årsregnskab ved kasserer Preben Madsen. 

Preben orienterede: Tidligere havde vi egen bank. Omkostningerne blev for store, så i 

stedet for har vi åbnet en konto i Esbjerg Marineforening. Derved spares er mange penge 

i gebyrer og omkostninger. 

 

Til dags dato har 24 betalt kontingent og 4 medlemmer har meldt sig ud af Skyttelavet. 

 

Herefter gennemgik kassereren regnskabet som viste: 

Indtægter på kr. 19.542,79 

Udgifter på    kr. 21.264,44 

Underskud     kr.   1721, 65 

 

Bank den 1. januar 2024          i alt kr. 9.062,65 

Bank den 30. december 2024 i alt kr. 7.341,00 

  

4: Lavsbestyrelsens forslag – ændring/omskrivning af vedtægter – se bilag §10 stk. 1 og 

§14 stk. 1 

 

§ 10 Stk. 1 ændres til: 

Lavsbestyrelsen består af 5-7 medlemmer, der vælges på den ordinære 

generalforsamling for 2 år ad gangen.  

Genvalg kan finde sted. 

Begrundelse: 

Da det kan være svært at finde medlemmer til bestyrelsen, og da vi kun er en lille 

forening, kan antallet af bestyrelsesmedlemmer godt reduceres, hvis ingen ønsker at 

stille op. 

Blev enstemmig vedtaget. 

§ 14 stk. 1 

Esbjerg Marineforening er blevet enige om at Marineforeningens  

Generalforsamling fremover skal være den sidste lørdag i februar. 

 

Da vi skal holde vores generalforsamling efter deres, bliver vi nødt til at ændre 

vores vedtægter paragraf 14. 

FORSLAG: 

Stk. 1 ændres til: 

Den årlige generalforsamling, der er lavets øverste myndighed, afholdes i 

marts måned, senest 14 dage efter Esbjerg og Omegns Marineforenings 

generalforsamling, der afholdes den sidste lørdag i februar. 



 

Bestyrelsen frafaldt forslaget, da der kommer et nyt udkast vedr. dette fra 

Skytteudvalget, som foreslår justeringer af Standardvedtægter for Skyttelav. 

Vi afventer. 

 

5: Indkomne forslag. 

    Der var ingen indkomne forslag. 

 

6: Fastsættelse af kontingent og fremlæggelse af eventuelt budget. 

    Kassereren foreslog uændret kontingent på kr. 150. Enstemmigt Vedtaget. 

 

7: Valg af bestyrelse 

A: Valg af formand (lige år) for en periode på 2 år. 

B: Valg af næstformand (ulige år) – Hans Novrup – modtager genvalg for 2 år. Genvalgt 

C: Valg af kasserer (ulige år) for en periode på 1 år – Preben Madsen modtager     

     Genvalg. Genvalgt 

D: Valg af bestyrelsesmedlemmer for en periode på 1 år - på valg er:  Arne 

     Frederiksen – modtager genvalg. Genvalgt 

     Valg af bestyrelsesmedlemmer for en periode af 2 år – på valg Henning Hansen –  

      Modtager genvalg. Genvalgt 

      På valg Max Thygesen – modtager genvalg. Genvalgt 

E: Valg af 2 suppleanter for en periode på 1 år – Svend Aage Løjborg – modtager  

     Genvalg. Genvalgt 

     Harry Harms Pedersen – modtager genvalg. Genvalgt 

8: A:Valg af 2 revisorer for en periode på 1 år - Alf Petersen – modtager genvalg. Genvalgt 

      Knud Christensen – modtager genvalg. Genvalgt 

B: Valg af revisorsuppleant for en periode af 1 år – Per Ørum – Modtager genvalg. Genvalgt 

  

9: Eventuelt: Ingen bemærkninger 

      

Referent 

Hans Novrup 

 

 

Frank Rasmussen                       Hans Novrup  Preben Johnny Madsen 

        Formand                      Næstformand               Kasserer 
 

 


